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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

 

 

Készült: Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testületének Dóc Községi Önkormányzat 

nagytermében  2015. március 25-én, 1330 órakor megtartott,  soros  nyílt  üléséről. 

 
 

Jelen vannak   képviselő-testület részéről: 

 Ficsor Zoltánné alpolgármester 

 Biczók Imre   képviselő  

 Sipos György képviselő 

 Turda Gábor  képviselő 

 

 tanácskozási joggal meghívottak részéről: 

 Dr. Török Éva   aljegyző  

 Lázár Margit gazdálkodási ügyintéző 

 

 Igazoltan távol: Tóth Margit polgármester 

  

 Jegyzőkönyvvezető: Papp Ibolya ügyintéző 

 

 

A képviselő-testületi ülésre szóló meghívót a jegyzőkönyv 1. sz. melléklete tartalmazza. 

A jelenléti ívet a jegyzőkönyv 2. sz. melléklete tartalmazza. 

 

 

Ficsor Zoltánné alpolgármester köszöntötte a képviselő-testületet, a meghívottak részéről 

megjelenteket. Megállapította, hogy a polgármester asszony igazoltan távol van, az ülés hatá-

rozatképes, Dr. Bánfi Margit jegyző helyett Dr. Török Éva aljegyző van jelen. Közölte, hogy 

a jegyzőkönyvvezető Papp Ibolya, majd megnyitotta az ülést. 

 

Az alpolgármester ismertette az ülés napirendjét, majd módosításként javasolta, hogy a 7. 

napirend egy későbbi időpontban kerüljön tárgyalásra, a „Falugyűlés előkészítése” kerüljön 

levételre napirendről. 

Helyette 7. napirendi pontként kerüljön megtárgyalásra a „Bergendóc Szociális Szövetkezet-

ből való kilépéssel kapcsolatos intézkedések”, 8. napirendi pontként kerüljön megtárgyalásra 

az „Önkormányzati rendelet alkotása a belterületen történő száraz hulladék égetéséről”. 

 

Más módosító javaslat nem volt, így az alpolgármester kérte a módosított napirend elfogadá-

sát. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hoz-

ta: 
 

12/2015.(III.25.) Kt. határozat 
 

Tárgy: Napirend elfogadása 

 

H a t á r o z a t 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a 2015. március 

25-i nyílt ülés napirendi pontjait és azok tárgyalási sorrendjét az 

alábbiak szerint határozza meg: 
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1. Beszámoló a képviselő-testület jogkörében a két ülés között kiadott 

döntésekről, utasításokról, fontosabb tárgyalásokról, a lejárt határide-

jű határozatok végrehajtásáról. Kérdések, tájékoztatások.  

2. Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete és szervei Szervezeti 

és Működési Szabályzatáról szóló 4/2013.(III.28.) Ör. módosítása  

3. Dóc Községi Önkormányzat 2015. évi közbeszerzési terve 

4. Sándorfalvi Közös Önkormányzati Hivatal 2014. évi munkájáról szó-

ló beszámoló  

5. Dóc belterület, Rózsa u. 2. és 4. szám alatti ingatlanhatár módosítás  

6. Önkormányzati ingatlanok használatával összefüggő szabályzat elfo-

gadása, szerződés jóváhagyása 

7. Bergendóc Szociális Szövetkezetből való kilépéssel kapcsolatos in-

tézkedések 

8. Önkormányzati rendelet alkotása a belterületen történő száraz hulla-

dék égetéséről 

 

 

1. Napirendi pont 

Beszámoló a képviselő-testület jogkörében a két ülés között kiadott döntésekről, uta-

sításokról, fontosabb tárgyalásokról, a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról. 

Kérdések, tájékoztatások.  

Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 3. sz. melléklete tartalmazza. 

Ficsor Zoltánné alpolgármester szóbeli kiegészítésként elmondta, tegnap Sipos György kép-

viselőtársammal megbeszélést folytattunk Horváth Sándorral, a Magyar Természetjáró Szö-

vetség regionális koordinátorával arról, hogy a május 15-17. közötti időszakban sor kerülne 

egy TESZEDD magad akcióra. Ez hasonló az eddigiekhez, amit a Közútkezelő Kft. Szerve-

zett. A főutak mentén lerakott szemetet gyűjtjük össze. Ezen belül május 16-án csatlakoznánk 

az országos Kék-túra útvonalának 4,7 km-es szakaszának kitakarításához 8 fővel. Erre majd 

önkénteseket keresünk. Eddig ezt az akciót a Föld Napjához kapcsoltuk áprilisban, így most 

ez nem lesz, marad a májusi részvétel. Ezt én fogom szervezni.  
 

Hozzászólás 
 

Turda Gábor képviselő: Szerepel a beszámolóban, hogy 3-5 főből álló csoportot szeretne a 

Balástyai Polgárőr Egyesület alakítani Dócon. Pont az volt a probléma a helyi felméréssel, 

hogy nem vállalta senki a feladatokat. Hogyan tudjuk ezt megoldani? 

 

Ficsor Zoltánné alpolgármester: Kérték a balástyai egyesülettől, hogy próbáljunk dóci tago-

kat is beszervezni, ha ide jönnek, legyen velük olyan személy, aki ismerős a helyi lakosok 

számára.  

 

Biczók Imre képviselő: Múlt ülésen döntöttünk, hogy 350 e Ft önerőt biztosítunk a a belvíz-

védekezéshez kapcsolódó vis maior pályázathoz. Tudjuk-e már, hogy mikor lesz az elbírálás, 

illetve, hogy milyen összegű támogatást állapítanak meg részünkre? 

A 64 millió forintos ITP támogatásból mennyi realizálódhat? 

 

Lázár Margit gazdálkodási ügyintéző: Még legalább két hónap, amíg megtörténik az elbírá-

lás. Most van folyamatban a hiánypótlásunk. Az előző vis maior pályázatnál is három hónap 

telt el, amíg megkaptuk a választ.  
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Most a 2014-2020-as ciklus azon pályázati fejezete valósul meg, mely a megyei ITP program 

része. Meghatározásra került, hogy a járások mekkora keretet használhatnak fel, mely a tele-

pülések között felosztásra kerül. Dócnak ebben a ciklusban 64 millió forint jut, de ezt az ösz-

szeget nem lehet egyszerre felhasználni, ha a pályázati kiírásba beleilleszkedik a mi fejlesztési 

elképzelésünk, úgy lehet majd pályázni és a pénzeket lehívni.  

 

Dr. Török Éva aljegyző: Jegyző asszonynak az a szándéka, hogy megpróbáljuk a hivatal 

szempontjából a humán erőforrásainkat úgy összpontosítani, hogy ebből az összegből Dóc is 

minél többet lehívhasson.  
 

Sipos György képviselő: Szó volt az elmúlt időszakban a polgárőrség újraszervezéséről. Úgy 

zártuk le a témát, hogy igaz nem találtunk megfelelő személyt a vezetésre, de törekedni fo-

gunk arra, hogy megtaláljuk a módját a helyi egyesület létrehozásának. Olvastam a balástyai 

elképzelést, azt szeretnék, hogy néhány fő dóci személy is legyen tagja az egyesületüknek.  

Sajnos amikor mi érdeklődtünk, még 3-4 főt sem vállalta.  

 

Több hozzászólás nem volt, így az alpolgármester kérte a polgármesteri beszámoló elfogadá-

sát. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hoz-

ta: 

 

13/2015.(III.25.) Kt. határozat 
 

Tárgy: Beszámoló a képviselő-testület jogkörében a két ülés között kiadott döntésekről,  

             utasításokról, fontosabb tárgyalásokról, a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

H a t á r o z a t 
 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármester 

beszámolóját a képviselő-testület jogkörében a két ülés között 

kiadott döntésekről, utasításokról, fontosabb tárgyalásokról, a le-

járt határidejű határozatok végrehajtásáról az elhangozott szóbeli 

kiegészítéssel elfogadja.  

Határozatról értesítést kap: 

1. Tóth Margit polgármester 

 
 

2. Napirendi pont 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete és szervei Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 4/2013.(III.28.) Ör. módosítása  

Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 4. sz. melléklete tartalmazza. 

Az elfogadott rendeletet a jegyzőkönyv 5. sz. melléklete tartalmazza. 

Ficsor Zoltánné alpolgármester: A Kormányhivatal törvényességi felhívása alapján szüksé-

ges az SZMSZ módosítása. 
 

Hozzászólás 
 

Sipos György bizottsági elnök a Pénzügyi Bizottság részéről az SZMSZ módosítást elfoga-

dásra javasolta a testületnek.  
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Több hozzászólás nem volt, így az alpolgármester kérte a rendeletmódosítás elfogadását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete minősített többséggel, 4 igen szavazattal az 

alábbi rendeletet alkotta: 

 

5/2015.(III.26.) önkormányzati rendelet 
 

Tárgy: Dóc Községi Önkormányzat  2015. évi Képviselő-testülete és szervei Szervezeti 

            és Működési Szabályzatáról szóló 4/2013.(III.28.) Ör. módosítása 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete megalkotta 

5/2015.(III.26.) önkormányzati rendeletét Dóc Községi Önkor-

mányzat  2015. évi Képviselő-testülete és szervei Szervezeti és 

Működési Szabályzatáról szóló 4/2013.(III.28.) Ör. módosítására. 

 

 

 

3. Napirendi pont 

Dóc Községi Önkormányzat 2015. évi közbeszerzési terve 

Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 6. sz. melléklete tartalmazza. 

Ficsor Zoltánné alpolgármester: Az önkormányzatoknak minden év március 31-ig összesí-

tett, nyilvános közbeszerzési tervet kell készíteniük. Ebben az évben nem tervezzük közbe-

szerzési eljárás lefolytatását, a jelentésünk nemleges. 

 

Hozzászólás 

 

Dr. Török Éva aljegyző: Fontos a határidő betartása. Ha év közben olyan esemény követke-

zik be, ami miatt közbeszerzési eljárás lefolytatására lesz szükség, akkor a tervet is módosíta-

ni kell.  

 

Sipos György bizottsági elnök a Pénzügyi Bizottság részéről módosítás nélkül elfogadásra 

javasolta a közbeszerzési tervet a testületnek.  

 

Több hozzászólás nem volt, így az alpolgármester kérte a nemleges közbeszerzési terv elfo-

gadását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hoz-

ta: 

 

14/2015.(III.25.) Kt. határozat 
 

Tárgy: Dóc Községi Önkormányzat 2015. évi közbeszerzési terve 

 

H a t á r o z a t 

 

1.   Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a határozat mellékletét 

képező Dóc Községi Önkormányzat 2015. évi közbeszerzési tervét jóvá-

hagyja. 

 



 

  – 5 – 

2.   A Képviselő-testület felkéri a Jegyzőt, hogy az elfogadott 2015. évi köz-

beszerzési tervet a Közbeszerzési Hatóság részére küldje meg és intéz-

kedjen Dóc Községi Önkormányzat honlapján történő megjelentetéséről. 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:   Dr. Török Éva aljegyző 

 

A határozatról értesítést kap: 

1. Tóth Margit polgármester 

2. Dr. Bánfi Margit jegyző 

3. Dr. Török Éva aljegyző 

4. Lázár Margit gazdasági ügyintéző 

5. Közbeszerzési Hatóság 

6. Irattár 
 

 

 

4. Napirendi pont 

Sándorfalvi Közös Önkormányzati Hivatal 2014. évi munkájáról szóló beszámoló  

Előadó: jegyző 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 7. sz. melléklete tartalmazza. 

Ficsor Zoltánné alpolgármester: Egy nagyon részletes, mindenre kiterjedő előterjesztést ke-

rült a testület elé, amely átfogó képet ad mindkét hivatal működéséről. 

 

Dr. Török Éva aljegyző: Szeretném megköszönni a kollegák és a képviselő-testület 2014. évi 

munkáját.  

 

Hozzászólás 

 

Sipos György bizottsági elnök a Pénzügyi Bizottság részéről módosítás nélkül elfogadásra 

javasolta a hivatal 2014. évi munkájáról szóló beszámolót a testületnek.  

 

Több hozzászólás nem volt, így az alpolgármester kérte a beszámoló elfogadását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hoz-

ta: 

 

15/2015.(III.25.) Kt. határozat 
 

Tárgy: Beszámoló a Sándorfalvi Közös Önkormányzat Hivatal 2014. évi munkájáról 

   

H a t á r o z a t 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Sándorfalvi Közös 

Önkormányzati Hivatal 2014. évről szóló beszámolóját elfogadja. 

 

A határozatról értesül: 

1. Gajdosné Pataki Zsuzsanna polgármester 

2. Tóth Margit polgármester 

3. Dr. Bánfi Margit jegyző 

4. Irattár 
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5. Napirendi pont 

Dóc belterület, Rózsa u. 2. és 4. szám alatti ingatlanhatár módosítás  

Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 8. sz. melléklete tartalmazza. 

Ficsor Zoltánné alpolgármester: A könyvtár melletti, Tülkös István tulajdonát képező ingat-

lan esetében kellett a telekhatárt rendezni, mindkét fél által elfogadható megoldást találni.  

A költségviselés mindkét fél által fele-fele arányban történik.  

 

Biczók Imre képviselő: Megnéztem a területet, Tülkös István már a könyvtár épületének 

sarkáig kiépítette a kerítést. Ha most elfogadjuk a telekhatár módosítást, akkor a könyvtár 

épületénél a villanyóráig tartó részt szabadon marad? 

 

Hozzászólás 

 

Dr. Török Éva aljegyző: Igen, megközelíthető lesz a könyvtár épületén a villanyóra. Tülkös 

urat is értesítettük az ügyvédjén keresztül a módosításról. Azt a visszajelzést kaptuk, hogy ez 

Tülkös úrnak is megfelel. Ha elkezdi Tülkös úr a telekhatárok közötti elkerítést, felhívjuk a 

figyelmét, hogy az általa lehelyezett cölöpöket a könyvtár mellől szedje fel, állítsa vissza az 

eredeti állapotot.  

 

Sipos György bizottsági elnök a Pénzügyi Bizottság részéről módosítás nélkül elfogadásra 

javasolta a telekhatár rendezést a testületnek.  

 

Több hozzászólás nem volt, így az alpolgármester kérte a telekhatár rendezés elfogadását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hoz-

ta: 

 

16/2015.(III.25.) Kt. határozat 
 

Tárgy: Dóc, belterület 237. hrsz., 238. hrsz. és 239. hrsz. ingatlanok telekhatár rendezése 

 

  H a t á r o z a t 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az alábbi határo-

zatot hozza: 

 

1. A Tülkös István 6766 Dóc, Petőfi S. u. 3. szám alatti lakos tu-

lajdonában lévő Dóc, belterület 238. hrsz., természetben Rózsa 

utca 2. szám, a Dóc, belterület 239. hrsz alatti ingatlanok, va-

lamint a Dóc, belterület 237. hrsz., természetben a Dóc, Rózsa 

utca 4. számú önkormányzati tulajdonban lévő ingatlan telek-

határait a jelen előterjesztés elválaszthatatlan 2. számú mellék-

letét képező, a telekhatár rendezési eljáráshoz tartozó változási 

vázrajz szerinti formában jóváhagyja.  

 

2. Felhatalmazza a polgármestert, hogy a telekhatár rendezéssel 

összefüggő szerződést/ket, utólagos beszámolási kötelezettség 

terhe mellett aláírja.  
 

Határidő: folyamatos  
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A határozatról értesítést kap: 

1. Tóth Margit polgármester 

2. Dr. Bánfi Margit jegyző 

3. Irattár 

 

 

6. Napirendi pont 

Önkormányzati ingatlanok használatával összefüggő szabályzat elfogadása, szerző-

dés jóváhagyása 

Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 9. sz. melléklete tartalmazza. 

Ficsor Zoltánné alpolgármester: Erre azért volt szükség, mert az utóbbi időben egyre többen 

veszik igénybe a közösségi színteret, a falukemencét és a művelődési házat, ezért szükségessé 

vált használati díj meghatározása, hogy a fenntartási kiadásokat fedezni tudjuk.  

 

Hozzászólás 

 

Biczók Imre képviselő: Úgy gondolom, hogy a társadalmi munkában készült kemence hasz-

nálatáért ne kérjünk pénzt.  

 

Dr. Török Éva aljegyző: Az alkalmazás során derül ki, szükséges-e módosítás. A kedvezmé-

nyezettek köre bármikor módosítható. 

 

Sipos György bizottsági elnök a Pénzügyi Bizottság részéről az alábbi módosításokkal java-

solta elfogadásra a szabályzatot: 
 

A szabályzatban kerüljenek nevesítésre azok a dóci szervezetek, amelyek mentesülnek a 

közösségi használatra szánt építményeknél a használat díj fizetése alól. 
 

A szabályzat 3. § (6) bekezdése a községi kemence használatának díjára vonatkozóan 

kerüljön ki a szabályzatból.   

 
 

Több hozzászólás nem volt, így az alpolgármester az elhangozott módosító javaslat alapján 

először kérte a döntést arra, vonatkozóan, elfogadja-e a testület, hogy a szabályzatban kerülje-

nek nevesítésre azok a dóci szervezetek, amelyek mentesülnek a közösségi használatra szánt 

építményeknél a használati díj fizetése alól.  

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen szavazattal elfogadta a módosítást. 

 

Az alpolgármester az elhangozott módosító javaslat alapján kérte a döntést arra vonatkozóan, 

elfogadja-e a testület, hogy a szabályzat 3. § (6) bekezdése a községi kemence használatának 

díjára vonatkozóan kerüljön ki a szabályzatból.  

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen szavazattal elfogadta a módosítást. 

 

Az alpolgármester kérte a módosított szabályzat elfogadását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hoz-

ta: 
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17/2015.(III.25.) Kt. határozat 
 

Tárgy: Dóc Községi Önkormányzat képviselő-testületének szabályzata önkormányzati  

             tulajdonban lévő építmények használatára 

 

  H a t á r o z a t 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az alábbi határo-

zatot hozza: 

 

1.  Dóc Községi Önkormányzat szabályzatát az önkormányzati tu-

lajdonban lévő építmények használatáról (továbbiakban: Sza-

bályzat) az alábbi módosítási javaslatokkal együtt elfogadja: 
 

A) A szabályzatban kerüljenek nevesítésre azok a dóci szerveze-

tek, amelyek mentesülnek a közösségi használatra szánt épít-

ményeknél a használat díj fizetése alól. 
 

B) A szabályzat 3. § (6) bekezdése a községi kemence használatá-

nak díjára vonatkozóan kerüljön ki a szabályzatból.   
 

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a 

Szabályzatban alkalmazott eljárás alapján megkötött megálla-

podásokat aláírja. 
 

3. A Szabályzat 2015. március 26. napján lép hatályba.  
 

Határidő: azonnal  
 

A határozatról értesítést kap: 

1. Tóth Margit polgármester 

2. Dr. Bánfi Margit jegyző 

3. Irattár 

 

 

7. Napirendi pont 

Bergendóc Szociális Szövetkezetből való kilépéssel kapcsolatos intézkedések 

Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 10. sz. melléklete tartalmazza. 

Ficsor Zoltánné alpolgármester: A polgármester asszony sürgősségi indítványaként ma ke-

rült ki az anyag. A polgármester asszony szerint a szövetkezet jogszabálynak megfelelően mű-

ködik, azonban olyan jövőkép, amely mellett az önkormányzat részvétele megfelelően biztosított 

lenne, nem látszik egyértelműen, ezért a kilépésre tett javaslatot. Az alakuláskor az önkormányzat 

30 e Ft-tal lépett be a szövetkezetbe, kérjük ennek az összegnek visszafizetését.  

 

Hozzászólás 

 

Sipos György bizottsági elnök a Pénzügyi Bizottság részéről elfogadásra javasolta a szövet-

kezetből való kilépést a testületnek. A bizottság döntésének meghozatalában mérvadó volt az 

aljegyző asszony törvényességi észrevétele és a polgármester asszony szövetkezet működésé-

vel kapcsolatos tapasztalata. 
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Dr. Török Éva aljegyző: Az előterjesztés a polgármester asszony által megküldött sürgősségi 

indítvány alapján készült, elég rövid idő volt az előkészítésre. A Pénzügyi Bizottság ülésén 

összefoglaltam a szövetkezet 2013-as megalakulása óta a működésükkel kapcsolatos tapaszta-

latokat. Szeretném itt is kihangsúlyozni, hogy ez a döntés nem a szövetkezet elnökének sze-

mélye ellen szól, aki véleményem szerint egy tehetséges ember.  

A szövetkezet alapszabálya értelmében a megalakulás célja egy olyan stabilan és önfenntartó-

an működő szociális szövetkezet létrehozása, amely több gazdasági tevékenység összefogásá-

nak létrehozásával biztonságos helyi munkahelyeket teremt és lehetővé teszi, hogy Dócon és 

környékén a társadalmi, gazdasági tevékenységek egymással összhangban valósuljanak meg.  

A megalakult szociális szövetkezet olyan tevékenységeket végez, amelyek a munkanélküli, 

illetve szociálisan hátrányos helyzetben lévő emberek számára munkalehetőséget kínál, vala-

mint szociális helyzetüket egyéb módon is elő kívánja segíteni. A megalakuló szövetkezet 

célja létszámban és teljesítményben fejlődő, a szövetkezet alapszabálya szerint működő szer-

vezet életre hívása.  
 

Azonban aki az előző ciklusban is képviselő volt, az emlékezhet rá, hogy elég hektikus volt az 

önkormányzat és a szövetkezet együttműködése. Általában úgy érkezetek meg a szövetkezet 

részéről a kérelmek, hogy nehéz volt felelősséggel bármilyen szinten reagálni, nem éppen 

szerencsés helyzeteket teremtve a képviselő-testület részére. Megítélésem szerint a helyzet 

nem javult. Az elmúlt év végén kértük a Vágó urat, hogy adjon tájékoztatást az új képviselő-

testület részére a szövetkezet eddigi munkájáról. Sajnos nem láttunk üzleti tervet, piackutatást 

vagy hatástanulmányt, ami a jövőképet felvázolta volna. Nem láttunk az ötletekre konkrét 

megvalósítást. Az önkormányzat a jövőre vonatkoztatva ilyen bizonytalan helyzetben nem 

maradhat. Nem történt elmozdulás az önkormányzat és a szövetkezet közötti együttműködés 

zavartalanabbá tétele felé. Most a kilépés előkészítése történik, mely alapján 60 nap áll ren-

delkezésre a szükséges intézkedések megtételére. A következő képviselő-testületi ülésre ké-

szítjük elő az ezzel kapcsolatos iratokat. A döntésről kivonat formájában Vágó úr is értesül, 

így reagálhat a rá a következő képviselő-testületi ülésig. 

 

Biczók Imre képviselő: Én is tagja voltam a szövetkezetnek, de kiléptem, ugyanezen okok 

miatt, nem láttam a működőképesség jövőjét.  

 

Több hozzászólás nem volt, így az alpolgármester kérte a szövetkezetből való kilépéssel kap-

csolatos intézkedések megtételének elfogadását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hoz-

ta: 

 

18/2015.(III.25.) Kt. határozat 
 

Tárgy: Bergendóc Szociális Szövetkezetből való kilépéssel kapcsolatos képviselő-testületi  

             állásfoglalás 

 

H a t á r o z a t 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Bergendóc Szociális 

Szövetkezetből székhely: 6766 Dóc, Arany János u. 26. (továbbiakban: 

Szövetkezet) történő kilépést támogatja, mivel nem látja biztosnak a Szö-

vetkezet Alapszabályában meghatározott céloknak a megvalósulását.  
 

2.  Felhatalmazza Tóth Margit polgármestert, hogy a Szövetkezetből történő 

kilépéssel kapcsolatos intézkedéseket a következő, soros testületi ülésre 

készítse elő.  
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Határidő:  2015. április... 

Felelős:  Tóth Margit polgármester 
 

A határozatról értesítést kap: 

1. Tóth Margit polgármester 

2. Dr. Bánfi Margit jegyző  

3. Vágó Gábor Bergendóc Szociális Szövetkezet elnöke 

4. Lázár Margit gazdálkodási ügyintéző 

5. Irattár  

 

 

8. Napirendi pont 

Önkormányzati rendelet alkotása a belterületen történő száraz hulladék égetéséről 

Előadó: Pénzügyi Bizottság elnöke 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 10. sz. melléklete tartalmazza. 

Ficsor Zoltánné alpolgármester felkérte a Pénzügyi Bizottság elnökét az előterjesztés ismer-

tetésére.   

 

Sipos György bizottsági elnök: Az OTSZ alapján a belterületi szabadtéri égetés tilos. A jog-

szabály szerint tilos a lábon álló növényzet, tarló, növénytermesztéssel összefüggésben a belterü-

leti ingatlanok használata során keletkezett hulladékok szabad téri égetése. Ugyanakkor az ingat-

lan tulajdonosa, bérlője köteles a területét száraz növényzettől mentesen tartani. Ettől eltérni csak 

helyi önkormányzati rendeletben történő szabályozás esetén lehetséges. Javaslom, hogy a rende-

letben történő szabályozás történjen meg.  

Hozzászólás 

 

Dr. Török Éva aljegyző: A katasztrófavédelem kiadott egy felhívást az önkormányzatok ré-

szére, amit közben módosítottak. Egymásnak ellentmondó jogértelmezések vannak. 

A rendeletben akkor lehet szabályozni a tűzgyújtást, ha van olyan rendelet, melyben már ko-

rábban ez megtörtént, ha ez nincs, akkor a felsőbb szintű jogi szabályozást kell alkalmazni.  

A tűzgyújtási tilalmat az FVM-nél rendelik el területi, országos vagy lokális jelleggel.  

Utána nézünk az április vagy májusi testületi ülésre, hogy helyi rendeletben történt-e, illetve 

lehet-e bármilyen szabályozás erre vonatkozóan, ha az jogszabályi hierarchiába nem ütközik. 

  

Sipos György bizottsági elnök: Értelmezésem szerint a kertben is tilos az égetés, de meg is 

büntethetnek érte, ha valaki bejelenti. Azért kértem ezt sürgősséggel, mert nyáron már túl 

vagyunk ezen az időszakon, ezt most kellene szabályozni.  

 

Dr. Török Éva aljegyző: Ahhoz, hogy egy rendelet megfelelő és tartalmilag is alkalmazható 

legyen, megfelelő időtartam szükséges. Azt javaslom, hogy az áprilisi ülésre készítsük elő a 

belterületi égetéssel kapcsolatos szabályozást vagy már meglévő rendelet kiegészítésével vagy 

új megalkotásával. 

 

Turda Gábor képviselő: Szerintem is szükség van a helyi szabályozásra, hiszen ha nem is 

lehet elégetni, valamilyen módot biztosítani kell, hogy a keletkezett növényi hulladék meg-

semmisüljön. A fanyesedéket például most nem szállította el a Környezetgazdálkodási Kft. 

 

Dr. Török Éva aljegyző: Azért nem szállították el, mert csak egy meghatározott mennyiséget 

vihetnek el egyszerre. Nincs akkora kapacitásuk a gépjárműveknek, hogy egyszerre elszállít-

sák az egész településen keletkezett ilyen jellegű hulladékot. 
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A hulladékszállítási napon egy kéve összekötözött fanyesedéket elvisznek. Utána fogok ér-

deklődni, hogy ez a rendszer változott-e. Úgy tudom, nyert a Kft. a KEOP-os pályázaton.  

Most abban gondolkodnak, hogy hosszú távon esetleg házi komposztálók kihelyezése lesz a 

megoldás. Ennek keretében önerőtől függően különböző dolgokat vállaltak a települések, 

mint például szelektív hulladék feldolgozó üzem létesítését, chipes kukákra történő cserét. 

Sándorfalva külterületére például hulladékgyűjtő tartályok kerülnek kihelyezésre.  
 

Az áprilisi testületi ülésen tervezzük a hulladékgazdálkodási közszolgáltatási rendelet módosí-

tását. Ekkor meghívjuk a szolgáltató képviselőjét, minden ezzel a témával kapcsolatos prob-

lémát meg lehet tőlük kérdezni.  

 

Biczók Imre képviselő: Esetleg kérni lehetne a szolgáltatótól erre a tavaszi időszakra egy kü-

lön konténert és abba hordhatná mindenki a fák metszéséből keletkezett hulladékot. 

 

Lázár Margit gazdálkodási ügyintéző: A temetőnél lévő konténert ürítik most több mint 30 e 

Ft-ért, ez elég jelentős kiadás lenne. Amikor még nem volt a barna zsákos rendszer, helyette 

volt ilyen konténer a településen. 

 

Sipos György bizottsági elnök: Sajnos a konténerrel az a gond, hogy nagyon hamar megtelik, 

ha beledobálják a gallyakat. Inkább a rendeletben történő szabályozást helyezzük előtérbe. Az 

égetés még mindig kézenfekvőbb megoldás.  

 

Több hozzászólás nem volt, így az alpolgármester kérte a belterületi égetéssel kapcsolatos 

rendeletalkotás elfogadását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hoz-

ta: 

 

19/2015.(III.25.) Kt. határozat 
 

Tárgy: Belterületi égetéssel kapcsolatos rendeletalkotás  
 

H a t á r o z a t 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete felkéri a jegyzőt, hogy a 

Pénzügyi, Ellenőrző és Ügyrendi Bizottság javaslata alapján a 2015. április 

hónapban tartandó képviselő-testületi ülésre készítse elő a belterületi ége-

téssel kapcsolatos rendeletet. 
 

Határidő:  2015. április... 

Felelős:   Dr. Bánfi Margit jegyző 
 

A határozatról értesítést kap: 

1. Tóth Margit polgármester 

2. Dr. Bánfi Margit jegyző  

3. Sipos György Pénzügyi Bizottság elnöke 

 
 

Több hozzászólás nem volt, így az alpolgármester megköszönte a megjelenteknek a részvételt 

és a soros nyílt ülést 14 óra 30 perckor bezárta. 
 

 

K.m.f.  
 

 

 Ficsor Zoltánné s.k. Dr. Török Éva s.k. 

 alpolgármester aljegyző 


